

In English, to be sent to the PIMS universities

The Pacific Institute for the Mathematical Sciences (PIMS) and the Centre National de la Recherche Scientifique (CNRS) are calling for applications from French researchers to spend the academic year 2008-09 in one of the PIMS universities and to participate in the PIMS research activities. The applicants should be either "fonctionnaires titulaires" either at the CNRS or at a French university, and priority will be given to junior researchers ("chargé(e)s de recherches" or "maîtres de conférences").

Applications should be sent to Jean-Marc Gambaudo, Directeur Adjoint pour les Mathématiques au CNRS, and to Ivar Ekeland, Director of PIMS, by December 1, 2007. They should include a vitae and a list of publications, together with a description of the research project to be done during the academic year, and the names of the PIMS researchers which would be involved in the project. Results will be announced by December 15, 2007. In the case of university faculty, once the application has been accepted, the actual appointment is subject to the person asking for a "détachement au CNRS" from his/her home institution and being accepted.

Successful applicants will be sent for one year by the CNRS to the PIMS university where the research is to be carried out, on the understanding that they will be given adequate working conditions, and be treated like local faculty (except for teaching). We encourage researchers at PIMS universities to contact their French counterparts and encourage them to apply. The extent of local support will be a crucial factor in judging the applications.

In French

Le Centre National de la Recherche Scientifique (CNRS) et le Pacific Institute for the Mathematical Sciences (PIMS) sollicitent la candidatures de chercheurs français désireux de passer une année dans une des universités du PIMS et de participer aux projets de recherche du PIMS en étant affectés à l'UMI 3069 du CNRS "PIMS-Europe".

Les candidats doivent être chercheurs ou enseignants-chercheurs titulaires. Priorité sera donnée aux juniors, chargés de recherches ou maîtres de conférences. Les candidatures doivent parvenir à Jean-Marc Gambaudo, directeur adjoint pour les mathématiques au CNRS, et à Ivar Ekeland, directeur du PIMS, pour le 1er Décembre 2007, et les résultats seront connus le 15 Décembre. Les dossiers doivent comporter un curriculum vitae, une liste de publications, ainsi que l'exposé du projet de recherche qui sera conduite durant l'année et les noms des chercheurs du PIMS qui seront impliqués. Dans le cas des fonctionnaires non CNRS, si leur candidature est acceptée, il leur incombera de demander et d'obtenir leur détachement au CNRS pour l'année universitaire 2008-9.

Le PIMS regroupe six universités au Canada (University of Victoria, Simon Fraser University, University of British Columbia, University of Alberta, University of Calgary, University of Regina) et une université aux États-Unis (University of Washington). Le

candidat peut demander sa localisation dans n'importe laquelle des sept universités. Le soutien des équipes de recherche locales est un élément important d'appréciation du dossier.